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P r o t o k ó ł    Nr  LVIII/2023 
 

z  Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 

z  dnia  28  grudnia  2023  roku 

odbytej w sali posiedzeń 

Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim 

w  godzinach  od  900  do  1010 

 
Otwarcia LVIII sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim dokonał 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim – Kazimierz Warylak.  

Stwierdził, że na stan ogólny 15 radnych w obradach LVIII sesji 
uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum uprawniające Radę Miejską do 
podejmowania uchwał.  

Następnie powitał wszystkie osoby uczestniczące w sesji oraz 
przedstawił proponowany porządek obrad.  
 

Porządek obrad LVIII Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim:     
1. Otwarcie sesji: 

    a/ stwierdzenie quorum 
    b/ przedstawienie porządku obrad 
 

2. Przyjęcie protokołu z LVII sesji Rady Miejskiej. 
 
3.  Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 
4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób Doznających 
Przemocy Domowej w Gminie Kamień Krajeński na lata 2024-2030.   
     a/ wprowadzenie do tematu – Dyrektor MGOPS          

     b/ dyskusja 
     c/ podjęcie uchwały Nr LVIII/403/2023   

 
5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 
pieniężnego dla strażaków ratowników oraz kandydatów na strażaków 

ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Kamień 
Krajeński. 
     a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz         

     b/ dyskusja 
     c/ podjęcie uchwały Nr LVIII/404/2023   

 
6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński. 

     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik                           
     b/ dyskusja 

     c/ podjęcie uchwały Nr LVIII/405/2023   
 
7. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2023.   
     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik             
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     b/ dyskusja 

     c/ podjęcie uchwały Nr LVIII/406/2023   
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kamień Krajeński.  
      a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik   

      b/ dyskusja 
      c/ podjęcie uchwały Nr LVIII/407/2023   
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Kamień 
Krajeński na rok 2024.   

      a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik           
      b/ dyskusja 
      c/ podjęcie uchwały Nr LVIII/408/2023   

 
10. Informacje, komunikaty oraz sprawy bieżące. 

  
11. Zamknięcie obrad sesji.    
 

Radni jednogłośnie 15 głosami za przyjęciem przedstawionego porządku 
obrad (imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji). 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim Kazimierz 
Warylak stwierdził, że Rada Miejska na LVIII sesji obradować będzie wg 

przedstawionego porządku obrad.     
 
Ad.2. Przyjęcie protokołu z LVII sesji Rady Miejskiej. 

 
Radni jednogłośnie 15 głosami za przyjęciem protokołu z LVII sesji Rady 

Miejskiej.  
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 

Ad.3. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
Informacja z działalności w okresie międzysesyjnym – w załączeniu do 

protokołu z sesji. 
 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu obrad. 
 
Ad.4 Wprowadzenia do tematu dokonała Dyrektor Miejsko – Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Kamieniu Krajeńskim – Beata Błoch. 
 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 

Uchwała Nr LVIII/403/2023 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
28 grudnia 2023 roku w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób Doznających 
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Przemocy Domowej w Gminie Kamień Krajeński na lata 2024-2030, podjęta 
została jednogłośnie 15 głosami za. 
 

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 
Ad. 5. Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Kamienia 

Krajeńskiego – Wojciech Głomski. 
 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 

Uchwała Nr LVIII/404/2023 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
28 grudnia 2023 roku w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 
dla strażaków ratowników oraz kandydatów na strażaków ratowników 
Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Kamień Krajeński, podjęta 
została jednogłośnie 15 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad. 6. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy Kamień 
Krajeński – Piotr Gustyn. 
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 
Uchwała Nr LVIII/405/2023 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
28 grudnia 2023 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński, podjęta została jednogłośnie 
15 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad. 7. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy Kamień 
Krajeński – Piotr Gustyn. 
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 
Uchwała Nr LVIII/406/2023 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
28 grudnia 2023 roku zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 
2023, podjęta została jednogłośnie 15 głosami za. 
 

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kamień Krajeński. 

 
Ad. a/ Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik – Piotr Gustyn.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim Kazimierz Warylak 

odczytał uchwałę Nr 3/WPF/2023 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 21 listopada 2023 r. w sprawie opinii             

o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kamień Krajeński.  

  

Ad. b/ Dyskusja. 
 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

przedstawił projekt uchwały w przedmiotowej sprawie.   
 
Ad. c/ Uchwała Nr LVIII/407/2023 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim              

z dnia 28 grudnia 2023 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kamień Krajeński, podjęta została jednogłośnie                     

15 głosami za.  
  
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Kamień 

Krajeński na rok 2024.   

 

Ad. a/ Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik - Piotr Gustyn.  
Następnie głos zabrał Burmistrz – Wojciech Głomski.  

  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim Kazimierz Warylak 

odczytał uchwały Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Bydgoszczy z dnia 21 listopada 2023 r. Nr 3/P/2023 w sprawie opinii                  

o projekcie uchwały budżetowej Gminy Kamień Krajeński na 2024 r. oraz Nr 

3/Dpr/2023 w sprawie opinii o możliwości sfinansowania planowanego 

deficytu przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Kamień 

Krajeński na 2024 r. 

  

Ad. b/ Dyskusja. 

 

Radny Jacek Kucharski podkreślił, że 5 lat temu nikt się nie spodziewał, że 

obecna Rada Miejska będzie tak „dobrą ekipą”, której kadencja zostanie 

przedłużona o pół roku po to, aby następnej Radzie uchwalić budżet. 

Stwierdził, że budżet uchwalony w ubiegłym roku był rekordowy i nie 

spodziewał się, że obecny również taki będzie. Zaznaczył, że znowu bardzo 

dużo środków będzie przeznaczonych na inwestycje. Podkreślił, że zawsze 

powtarza, iż budżet jest zbiorem zadań i dokumentem kompromisu. Każdy 

radny ma swoje cele i indywidualne zadania, które chciałby zrealizować. 

Nadmienił, że bardzo często w zwykłych rozmowach, dyskusjach czy słownych 

przepychankach, oprócz zadań dotyczących dobra gminy każdy chciałby 

zrealizować coś dla swoich wyborców. Czasami radni się sprzeczają dlaczego 

jest realizowana ta inwestycja, a nie inna np. budowa drogi nad jezioro 

Brzuchowo, a nie droga w Radzimiu. Zwrócił uwagę, że z wieloma zadaniami 
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w budżecie radni się nie zgadzają, ale aby zrealizować swoje cele i dbać o dobro 

ogółu, budżet jest akceptowany. Podkreślił, że niektórym radnym zależy na 

inwestowaniu w sport, innym w drogi i trudno jest dojść do jakiegoś wspólnego 

kompromisu co jest ważniejsze. Radni chcą jednak, aby jak najwięcej 

zrealizować zadań majątkowych i dbać o dobro ogółu. 

 

Radny Bogdan Januszewski przyznał, że obecny budżet jest bardzo ambitny. 

Zaznaczył, że nie chce przeszkadzać w realizacji budżetu i będzie głosował za 

jego przyjęciem, ale gdyby jednego zadania z przyczyn obiektywnych nie udało 

się zrealizować to nie będzie skakał, ale płakać też nie będzie. Dodał, że gdyby 

chociaż pomyłkowo w kolejnym budżecie zapisane zostało dokończenie drogi 

w Dużej Cerkwicy to wtedy będzie skakał z radości. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak dodał, że budżet już jest 

ustalony i nie będzie teraz zmieniany, ale w przyszłym roku jeżeli obecni radni 

będą dalej radnymi to może taki zapis się znajdzie. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 
Warylak przedstawił projekt uchwały w przedmiotowej sprawie.  

  
Ad. c/ Uchwała Nr LVIII/408/2023 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim         
z dnia 28 grudnia 2023 roku w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Kamień 

Krajeński na rok 2024, podjęta została jednogłośnie 15 głosami za.  
 

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 
Burmistrz Wojciech Głomski podziękował za zaakceptowanie budżetu                     

i wyraził nadzieję, że pomimo iż jest tak trudny to uda się go zrealizować ku 
zadowoleniu Rady, a przede wszystkim mieszkańców, którzy czekają                      

z niecierpliwością na realizację inwestycji. 
 
Ad.10. Informacje, komunikaty oraz sprawy bieżące. 

 
Burmistrz Wojciech Głomski odniósł się do zamieszania jakie powstało              
w zakresie zmian w uchwale antysmogowej. Podkreślił, że Urząd 

Marszałkowski Województwa Kujawsko – Pomorskiego poinformował, że 
pomimo rozpoczętych prac legislacyjnych przez Zarząd Województwa 

Kujawsko – Pomorskiego  w kierunku wydłużenia o 6 lat terminów eksploatacji 
kotłów na paliwa stałe niespełniające określonych norm, odstąpiono od 
dalszego procedowania zmiany uchwały antysmogowej, powołując się na 

krytyczne głosy społeczne w przedmiotowej sprawie. Podkreślił, że sytuacja 
jest na tyle ważna dla społeczeństwa, gdyż tzw. „kopciuchów” na terenie 
gminy, pomimo pojawienia się możliwości dofinansowań ich wymiany, jest 

nadal bardzo dużo. Zaznaczył, że wielokrotnie jako Gmina Kamień Krajeński, 
a także wspólnie jako samorządy z Powiatu Sępoleńskiego, kierowane były 

prośby o wydłużenie tych terminów, mając przede wszystkim na uwadze dobro 
mieszkańców i możliwości finansowe poszczególnych gospodarstw domowych. 
Nadmienił ponadto, że pandemia wywołana wirusem SARS – CoV-2 oraz 
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trwająca wojna w Ukrainie spowodowały, że mieszkańcy szukają 

alternatywnych rozwiązań i coraz ciężej jest ich przekonać do wymiany źródeł 
ciepła na ekologiczne, a jeżeli podejmą decyzję o wymianie źródeł ciepła, to 

wielokrotnie decydują się na pozostawienie starego pieca, który posłuży                   
w razie awarii np. gazu. Burmistrz poinformował, że wspólnie                                  
z samorządowcami z Powiatu Sępoleńskiego zaplanowane zostało na początku 

nowego roku spotkanie u Marszałka Województwa Kujawsko – Pomorskiego, 
którego celem będzie wyegzekwowanie zmian w uchwale antysmogowej, 
działając dla dobra społeczeństwa, a nie będąc dla nich wyłącznie przymusem 

narzuconym odgórnie. 
 

Radny Bogdan Januszewski wspomniał, że kilka lat temu zgłosił problem 
pałacu w Radzimiu. Zaznaczył, że otrzymał odpowiedź informującą, iż nie jest 
uregulowane prawo własności. Podkreślił, że pałac się zawala i nikt się tym 

nie przejmuje. Następnie zwrócił się do Starosty, który reprezentuje Skarb 
Państwa, Wojewody, Ministra Kultury o zajęcie się pałacem. Podkreślił, że jest 

to piękny obiekt i szkoda, żeby uległ zawaleniu, chyba, że ma pozostać jako 
ruiny. Zaznaczył, że jest to ostatni moment, żeby ten pałac ratować. Następnie 
poprosił radnych i Pana Burmistrza o wsparcie w tym zakresie. Dodał, że 

nawet dobrze by było oddać pałac osobie prywatnej za przysłowiową złotówkę, 
żeby tylko go uratować. Zwrócił również uwagę, że w otoczeniu pałacu znajduje 
się ładny park jak również jezioro. Podkreślił, że nie można czekać, aż zostaną 

ruiny. 
 

Radny Jacek Kucharski podziękował Panu Burmistrzowi za użyczenie 
skrzynki z piaskiem na drogę powiatową przy ul. Dworcowej. Zaznaczył, że 
dzięki temu mieszkańcy mogli zadziałać zanim dotarły służby i poprawić 

bezpieczeństwo na chodnikach. 
 Następnie życzył wszystkim obecnym i mieszkańcom samych dobrych 

rzeczy w nadchodzącym roku, aby każdy mógł powiedzieć na koniec, że był to 
dobry rok. 
 

Radny Sebastian Skaja zapytał Pana Burmistrza czy będą spotkania wiejskie 
w lutym lub marcu. 
 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że jeszcze nie została podjęta 
decyzja, a jak zostanie podjęta to poinformuje Radę i społeczeństwo. 

 
Radny Sebastian Skaja zapytał Przewodniczącego Rady Miejskiej czy trzy 
pierwsze sesje w 2024 roku (ponieważ będą dotyczyły jeszcze obecnej kadencji 

Rady Miejskiej) odbędą się w czwartek czy we wtorek.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak odpowiedział, że będzie tak 

jak dotychczas. Dodał, że jeszcze się nie zastanawiał nad tym tematem, ale 
myśli, że tak zostanie jak jest, ponieważ wszyscy są przyzwyczajeni, że sesja 

jest w czwartek, a jeżeli koniec miesiąca przypada przed czwartkiem to we 
wtorek. O podjętej w tym zakresie decyzji poinformuje w najbliższym czasie. 
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Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak złożył 

radnym, sołtysom, pracownikom urzędu, mieszkańcom gminy i pozostałym 
osobom, którzy oglądają sesję oraz redakcji „Wiadomości Krajeńskich” 

życzenia noworoczne. W nadchodzącym 2024 roku życzył wszystkiego 
najlepszego, a przede wszystkim zdrowia, szczęścia i pomyślności. 

Do życzeń dołączył się Burmistrz Wojciech Głomski. Życzył pomyślności 

i szczęścia dla obecnych i wszystkich mieszkańców, a przede wszystkim 
zdrowia i tego, aby móc się ponownie spotkać i obradować. Podziękował za 
bardzo dobrą współpracę przez cały rok. Dodał, że trudne tematy zostały 

rozstrzygnięte na korzyść mieszkańców gminy. 
  

Ad.11. Zamknięcie obrad sesji.    
 
K. Warylak – w związku z wyczerpaniem porządku sesji, zamykam obrady              

LVIII sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim. Dziękuję wszystkim za 
obecność. 

 
Na tym obrady LVIII sesji zakończono.   
 

 
 

                                                              P r z e w o d n i c z ą c y  

 Protokołowała                                                Rady Miejskiej 
     

 /-/ Izabela Turzynska 
                                                               /-/  Kazimierz Warylak  

 

 
 

 
 
 

 
 

 


